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OZNAMY 

 RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, FARNOSŤ VRÚTKY 

Sväté omše 

 

PONDELOK 
06:30 DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

18:00  

UTOROK 
06:30 DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

18:00  

STREDA 
06:30 DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

18:00  

ŠTVRTOK 
06:30 DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

18:00  

PIATOK 
06:30 DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

18:00  

SOBOTA 
16:30 

DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

s platnosťou na nedeľu 

18:00 S platnosťou na nedeľu 

NEDEĽA 

07:30 
DOPORUČENÁ PRE SENIOROV 

09:30 

11:00 
 

18:00 

 

Milí bratia a sestry, drahí farníci! 

Majme na pamäti, že až do úplného odvolania opatrení, ktoré limitujú zhromažďovanie, 

zostáva v platnosti dišpenz od povinnej účasti na bohoslužbách v nedele a prikázané sviatky. 

Účasť na bohoslužbách je dobrovoľná a nezaväzuje vo svedomí až do úplného odvolania. 

Hlavne starší ľudia a chorí by mali zvážiť účasť na sv. omšiach.  

Rozhodli sme sa na odporúčanie KBS vyčleniť niektoré sv. omše pre našich bratov a sestry 

na dôchodku. Rovnako je obmedzený počet veriacich v kostole, ktorí po príchode do kostola 

zaujmú označené miesta. Ostatní, ktorí sa dnu nedostanú, môžu zaujať miesto vonku v okolí 

kostola. Prosíme, aby ste to rešpektovali. Bohoslužby sú ozvučené. Zachovajte aj tam rozostú-

penie minimálne 2 m od seba. Samozrejme, rodina môže byť pohromade.  

Sväté prijímanie sa na základe dovolenia biskupskej konferencie rozdáva do rúk. Ruky si 

každý pri vstupe do chrámu má vydezinfikovať, prípadne môže mať so sebou vlastný malý de-

zinfekčný prostriedok. Znak pokoja pri sv. omši vynechávame. Sväteničky zostávajú prázdne, 

v laviciach nenechávajte žiadne knižky, texty, či ružence. 

Úmysly sv. omší na druhý polrok si môžete ísť zapísať do sakristie za dodržania hygienic-

kých opatrení. 
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ÚVODNÍK 

 

Epidemiologická situácia nám znemož-

nila spoločné slávenie sv. omší a v kosto-

loch zavládlo prázdno a ticho. Sem – tam 

túto prázdnotu vyplnil človek, ktorý sa pri-

šiel pokloniť Spasiteľovi, ale to ticho je ne-

ustále prítomné. Ticho, do ktorého vedeli 

ľudia v histórii vstúpiť správne, prinieslo 

novosť života. Dokázali vstúpiť do hĺbky 

svojich reálií sebapoznania, sebauvedome-

nia a nachádzať hlbší zmysel vlastného ži-

vota. Je pozitívne, keď sa začnú prefero-

vať, žiť a chrániť hodnoty, ktoré zveľaďujú 

človeka. Na opačnej strane je vždy hnutie, 

snažiace sa všetko vrátiť do starých koľají aj 

za cenu alternatívnych riešení. Výsledkom 

je dehonestácia originálu a odvádzanie ľudí 

vnímať realitu, ktorá je aj prameňom sebau-

vedomenia. V snahách o sprítomnenie mi-

nulosti za každú cenu, s balíkom preferova-

ných hodnôt, dochádza k strate vlastnej 

identity.  

Na margo toho aj sv. omša ako sviatosť 

eucharistie je sprítomnenie minulosti, ale 

spôsobom, ktorý reflektuje prítomnosť. Je 

preniknutá výkupnou Božou milosťou, čo 

vnáša novosť do života človeka a spoloč-

nosti. Novosť – čiže prítomnosť Božia (Bo-

ha), nie ľudská idea. Ak človek spolupracuje 

s Božou milosťou, je požehnaním pre tento 

svet, aj keď zažíva mnohé ťažkosti. Sme 

Bohom pozvaní konať dobro s Ním, sprí-

tomňovať Božiu lásku. Nevyhnutnosťou je, 

pochopiteľne, žiť eucharisticky. Eucharistia 

je nám daná na odpustenie hriechov, na spo-

jenie s Bohom, aby sa prostredníctvom nás 

uskutočnila Božia vôľa. Je to závdavok  ži-

vota večného. 

Osobným rozmerom eucharistie je hľa-

danie a konanie dobra – lásky. Láska, ktorá 

nám bola v Pánovi darovaná, priam priká-

zaná. „Nové prikázanie vám dávam, aby 

ste sa milovali navzájom. Aby ste sa aj vy 

vzájomne milovali, ako som ja miloval vás. 

Podľa toho spoznajú všetci, že ste moji 

učeníci, ak sa budete navzájom milo-

vať."  (Jn13:34-35). V tichosti, z hĺbky srd-

ca vyznať: „Pane, daj mi svetlo do môjho 

života, pomôž si mnou – Ty sa osláv vo 

mne...“ Vstúpime tak do vnútorného rozme-

ru nášho bytia a pod darom Božej milosti (z 

vnuknutia Ducha Svätého) sa  človeku uká-

že cesta lásky, dobra, Božej vôle. Veď sám 

Pán Ježiš hovorí o sebe: „Ja som cesta, 

pravda a život“ (Jn 14:6). A to si vyžaduje 

byť v živej viere. Lebo tú živosť dáva pono-

renie sa do Božej prítomnosti.  Príkladom je 

udalosť, keď Panna Mária počala z Ducha 

Svätého a odišla k sv. Alžbete. Tam jej po-

máhala (Lk 1:26-55) a konala dobro vedená 

Božím Duchom. Nemala potrebu upútavať 

na seba a neúkolovala druhých, aby plnili jej 

priania v mene Božom. To konkrétne dobro, 

ktoré konala, vychádzalo z jej srdca prenik-

nutého Bohom (to je tá ponorenosť v Bohu). 

Chcem podotknúť, že hovorím o viere súvi-

siacej so životom, ktorý je darom nebeského 

Otca cez svojho Syna v Duchu Svätom. Te-

da o živote s Bohom. Nie o živote nasmero-

vanom na uspokojovanie svojich potrieb. 

O živote v Božej Láske a nie v sebaláske – 

sebarealizácii. Život s Bohom je realizácia 

Boha v našom živote ( v nás). Cez eucharis-

tiu sme doslovne poslaní nechať našu prí-

tomnosť prenikať Bohom. 

 

Pre tento spôsob žitia musíme dovoliť 

Bohu upratať seba samých (1Tim 3:5). 

 

duchovný otec Miroslav

Dobro konané s Bohom 
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PREŽÍVANIE VIERY V ČASE KARANTÉNY 

 

Pohľad na náš Kostol sv. Jána Krstiteľa 

vždy v nás vzbudzuje rešpekt a obdiv, ale aj 

vďačnosť  voči tým, ktorí ho postavili. Celé 

desaťročia sem prichádzame, aby sme spolu 

s našimi kňazmi slávili sv. omšu, modlili sa 

ruženec či vykonávali si osobnú pobožnosť 

v prítomnosti Pána Ježiša v Oltárnej Svia-

tosti. 

Zrazu prišla nová nepredvídaná skutoč-

nosť. Zatvorili sa pre nás veriacich dvere 

našich kostolov. Dôvod je všetkým dobre 

známy – pandémia koronavírusu. 

A tak sme vstúpili prežívať svoj du-

chovný život v domácej cirkvi. Využívajúc 

všetky dostupné komunikačné prostriedky, 

naučili sme sa v domácich podmienkach žiť 

svoj duchovný život. Hneď v začiatkoch 

sme nastúpili do „Noemovej archy“, kde 

sme sa spolu s ostatnými nepretržite modlili 

hodinky rozjímania. Do tohoto obdobia za-

padlo aj slávenie Veľkej noci. Na pomoc 

nám naši duchovní otcovia prišli vydaním 

brožúry Liturgie domácej cirkvi na veľko-

nočné trojdnie 2020 doplnené reprodukciou 

malieb majstra Záborského. V duchu sme 

vstupovali  do nášho chrámu. Vypočuli sme 

si homílie, ktoré sme prijímali spolu s po-

žehnaním aj počas ďalších nedieľ. Keďže 

mám priamy, veľmi pekný, pohľad na náš 

kostolík zo svojho domu, mohla som, hoci 

pomyselne, vnímať veľkosť Božej prítom-

nosti. 

Cirkev sa o nás dobre postarala. Bohatý 

duchovný program sme prijímali aj z Vati-

kánu, sv. omše pápeža Františka aj s jeho 

požehnaním boli pre nás veľkým povzbude-

ním. Priame prenosy sv. omší cez obrazov-

ky TV Lux zo Slovenska, modlitby posv. 

ruženca cez Rádio Lumen a večer sme vstu-

povali do Šaštína – národnej Baziliky Se-

dembolestnej Panny Márie sme sa ponárali 

do hlbokej modlitby sv. ruženca a Korunky 

Božieho milosrdenstva za odvrátenie pan-

démie. Naša drahá Matka Božia starostlivo 

drží svoju ochrannú ruku nad našim náro-

dom. O tom sa presviedčame každý deň. 

Zdá sa, že pomaly sa zmierňuje intenzita 

epidémie Covid 19. Prichádza čas poďako-

vať sa našim vrútockým duchovným otcom, 

ale aj duchovným na celom Slovensku za 

možnosť prehĺbenia svojej viery aj v pod-

mienkach domácej cirkvi. Túto situáciu sme 

zažili po prvýkrát. Ale poznanie, že Pán je s 

nami v každom čase a na každom mieste, 

zmiernil a uľahčil našu izoláciu od chrámo-

vého priestoru a mnohých posunul ešte bliž-

šie k Božiemu milosrdenstvu. Tešíme sa, že 

sa už konečne otvorili dvere nášho kostola, 

aj keď zatiaľ s veľkými obmedzeniami. 

Božena Blahušiaková 

 

Keď som bol požiadaný, aby som napí-

sal niečo o našej Veľkej noci v karanténe, 

najprv som sa bránil a veľmi sa mi do toho 

nechcelo, ale dnes, idúcky do Žiliny, som si 

uvedomil, že toto pozvanie k reflexii je z 

vyššej inštancie. Je to už 20 rokov, čo som 

absolvoval ročný program JEV (jezuitskí 

európski dobrovoľníci), kde nás páter Ber-

nard Mišovič okrem iného učil o tom, aké je 

dôležité sa občas zastaviť a pozrieť sa doza-

du na posledné obdobie, urobiť si reflexiu, 

položiť niekoľko otázok: Kto som? Kde 

som? Kam smerujem? Kedy a ako sa ma 

Boh v poslednom období dotkol? Či svetlo, 

za ktorým idem, nie je len svetlo sviečky, 

ktorá ma zhypnotizovala a ja si práve letím 

spáliť krídla ?...., a tak som nakoniec vďač-

ný za to, že som bol trošku dotlačený si túto 

reflexiu spraviť. Podelím sa teda s vami o 

tom, ako sme prežili veľkonočné sviatky, 

ale aj o niekoľko momentov, či myšlienok, 

ktoré mi vystúpili do popredia. 

Na začiatok chcem povedať, že odhliad-

nuc od všetkého zlého, čo nový koronavírus 

priniesol, priniesol aj mnoho príležitostí. 

Príležitostí na zastavenie, zamyslenie, refle-

xiu a zmenu. Ja osobne si karanténu užívam, 

Ako sme prežívali pôst a veľkonočné sviatky v čase 

karantény 
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 lebo sme obaja aj s manželkou na OČR, 

takže sa môžeme venovať rodine. Karanténa 

nás donútia byť omnoho viac spolu. Je 

zvláštne, že do mnohých dobrých vecí nás 

musia dotlačiť okolnosti. Učíme sa, že si 

nemusí každý doniesť svojho kamaráta zo 

školy či škôlky na to, aby sa zahral a zaba-

vil, že sa to pri dobrej vôli dá aj so svojím 

súrodencom alebo rodičom. Obyčajne sviat-

ky prídu tak rýchlo, že popri všetkom zhone 

ich registrujeme len okrajovo. Teraz sme ich 

mohli prežiť trochu pestrejšie. Spomenul 

som si na časy, keď som veľkonočné sviat-

ky trávieval s ľuďmi okolo JEV na chate 

v Trlenskej doline, asi 20 minút pešo od Vl-

kolínca v krásnom prostredí prebúdzajúcej 

sa prírody. Sviatky sa začínali vo štvrtok 

Sederovou večerou (Ježišovou poslednou), 

ktorú židia slá-

via počas Pas-

chy dodnes. 

Manželky som 

sa nesmelo spý-

tal, či by sme to 

neskúsili. Na 

moje prekvape-

nie povedala, že 

áno. A tak som 

oprášil 20 ročný 

šanon s mate-

riálmi k Veľkej noci. Našiel som aj návod 

na Sederovu večeru. Na jej prípravu potre-

bujete: Hagadu (rituálny text, z ktorého sa 

číta pri večeri), Menoru (sedemramenný 

svietnik), Charoset (kaša pripomínajúca 

egyptskú hlinu), Maces (nekvasený chlieb), 

pečené mäso (ideálne z baránka :o), Maror 

(horké byliny pripomínajú horkosť otroc-

tva), uvarené (pečené vajce), víno (pre deti 

džús pripomínajúci víno), misku so slanou 

vodou, kde sa namáčajú horké byliny a 

misku s vodou a uterákom na umytie rúk 

(prípadne aj nôh pri poslednej večeri). Hneď 

sme zapojili všetky deti do prípravy. Kris-

tínka sama našla na internete recept a na-

piekla maces, Marína ošúpala vajíčka a pri-

pravila „stôl“, umyla podlahu, pretože pri 

Sederovej večeri sa večeria pololežmo na 

zemi. Chlapci sa postarali o svietnik a 

sviečky. Manželka našla židovskú klezmer 

muziku a ja som upiekol baraninu (z kura-

cieho mäsa ☺). No a čo? Aj svietnik bol len 

päťramenný, ale to deťom nijako neskazilo 

radosť. Mali veľký zážitok z toho, že sme 

jedli na zemi. Dokonca aj našu puberťáčku 

na chvíľu chytilo nadšenie pre túto aktivitu 

a to už je čo povedať. Dnes som sa detí v 

rámci reflexie pýtal, čo si z Veľkej noci naj-

viac pamätajú a čo sa im najviac páčilo? Se-

derova večera bola top. Ďalej som riešil, ako 

deti zaujať a udržať na online omšiach, z 

ktorých sa skoro vždy vyparili. Keďže nám 

zostalo ešte pár macesov (aj vínka ☺) a ísť 

na sv. prijímanie momentálne nie je možné, 

povedal som si, že na Ježišovu pamiatku si 

môžeme dať aspoň ten maces a víno. Decká 

sa už chytili sa-

mé, Maťko 

s Marínou mi-

ništrovali a 

z Jurka urobili p. 

farára. Na sv. 

omše sa nám 

veľmi osvedčila 

aj knižka z far-

nosti Martin – 

Mesto „Svätá 

omša“. Toľko k 

našim veľkonočným aktivitám. A ešte môj 

posledný postreh. Napriek tomu, že by sa 

mohlo zdať, že na OČR mám neobmedzené 

množstvo času, nie je to tak a stále platí, že 

veľké kamene (dôležité veci) sa do fľašky 

ukladajú prvé a až po nich sa ukladajú men-

šie a menšie a menšie, až je fľaša plná. 

V opačnom poradí to nefunguje. Prajem 

vám požehnaný čas.  

Laco Kalinčák 

 

Na našom piatkovom modlitbovom 

stretku rodín v Domčeku vždy zaznieva 

otázka: Čím žiješ? Ak mám na ňu odpove-

dať v trochu rozšírenej verzii a to, čím žijem 

teraz v čase karantény, môžem začať každo-

dennými povinnosťami. Keby som mala 

vymenovať všetko, čo napĺňa môj deň, bolo 
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 by dosť materiálu aj na dva články. Povin-

ností je dennodenne veľa. Popri bežnej 

údržbe domácnosti, varení, nekonečných 

riadoch a praní som zároveň dojka pre bá-

bätko, učiteľka v škôlke pre najmenších a 

učiteľka prvého a druhého stupňa. A to 

všetko zároveň v trojizbovom byte s mini-

málnym vychádzaním. Manžel okrem toho 

robí, koľko vládze, aby sme dokončili dom. 

Vďaka Bohu za moju mamu, ktorá mi často 

veľmi pomôže. No napriek tomu, toto nie je 

odpoveď na otázku, čím žijem.  

V mojom živote nastala najväčšia zmena 

v tom, že zdroj, z ktorého som denne čerpa-

la, Eucharistia, sa mi zo dňa na deň stala 

nedostupnou. Pýtala som sa: Bože, čo teraz? 

Táto situácia si práve vyžaduje veľkú posi-

lu, ako to zvládnem bez Teba? Na odpoveď 

ma nenechal čakať a hneď mi cez rôznych 

ľudí ponúkol riešenie. Už dávnejšie som sa 

učila prijímať duchovne, keď som napríklad 

pre chorobu alebo kvôli neodkladným po-

vinnostiam nemohla ísť na prijímanie. Túto 

situáciu som prijala ako príležitosť trénovať 

svoje vnútro na duchovné sv.prijímanie, aby 

cítilo rozdiel medzi modlitbou a časom pri-

jatia Eucharistie do srdca duchovne. Snažím 

sa dodržať eucharistický pôst a dokonca sa 

mi niekoľkokrát po sv. omši stalo, že som 

nemohla  hneď jesť, pretože som vo svojom 

vnútri cítila Božiu prítomnosť tak silno, ako 

keby som ho prijala naživo. Zapojila som do 

sv. omší aj svoju tvorivosť a vyhľadala som 

rôzne streamy nielen zo Slovenska. Sv. 

omše teraz prenáša celý svet, a tak môžem 

žasnúť nad nádherou našej Cirkvi, ktorá je 

jednotná v denných čítaniach a v liturgii, ale 

pritom všade taká originálna. Zo všetkých 

miest, kde som virtuálne bola, sa najradšej 

vraciam do Lúrd na sv.omše z Massa-

biellskej jaskynky a spomínam si na čas, 

keď som tam bola osobne. Najviac ma teší, 

že sa v našej obývačke denne slávi sv. omša. 

Deti okrem nedele nemusia byť účastné, ale 

podvedome to vnímajú a pri premenení a 

znaku pokoja sa zapájajú všetci, ktorí sú 

práve doma. ☺  

Za môj osobný zázrak toho obdobia 

však považujem ponuku modliť sa v „Noe-

movej arche“ a to denne hodinu zotrvať pri 

adorácii kríža. Každá archa má minimálne 

24 členov, ktorí držia modlitbovú stráž kaž-

dú hodinu dňa a minimálne jedného kňaza, 

ktorý slúži omše za jej členov a trikrát den-

ne im žehná. Vzácne je aj to, že za naše vrú-

tocké archy sa modlí a žehná nám aj náš pán 

farár. Zázrakom teda je moja vyslyšaná túž-

ba modliť sa v noci pri Eucharistii, ktorá je 

v mojom srdci už roky. Myslela som si, že 

niekde v blízkom okolí vznikne možnosť 

ustavičnej adorácie a že sa zapíšem aspoň 

na hodinu raz za týždeň a to určite v noci. 

To je čas, kedy môžem byť naozaj sama iba 

s Kristom, čo cez deň, ani ráno, ani večer, 

nie je možné. Keď mi prišla táto ponuka, 

okamžite som vedela, že je to presne to, čo 

hľadám a vybrala som si tretiu hodinu ráno. 

Nedávno to bol presne 40-ty deň (alebo lep-

šie povedané noc) odvtedy, ako sme začali. 

Okrem kríža, ktorý mám pri sebe, mám 

vždy na obrazovke pustenú ustavičnú ado-

ráciu z Niepokalanowa. Do Jeho Srdca vždy 

odovzdám predošlý deň, všetky zlyhania a 

hriechy, ďakujem za všetkých a za všetky 

radosti, ktorých je pri deťoch a pri prebú-

dzajúcej sa prírode nemálo, odovzdávam mu 

všetkých svojich drahých, kňazov a tých, 

ktorí prosili o modlitbu, a keď mám ešte čas 

a stále nezaspávam, tak sa len tak v tichu 

opaľujem v Jeho svetle. Zvyknem si otvoriť 

Sv. Písmo a zapísať si, čo ma oslovilo. Boh 

ma cez toto slovo pretvára, formuje, učí a v 

skutočnosti na mne už za ten čas urobil kus 

roboty. Nakoniec ho prosím o silu do 

ďalšieho dňa a o Jeho požehnanie, aby som 

v tento deň plnila Jeho vôľu, keby to hneď 

mali byť nikdy nekončiace domáce práce. 

Tieto dni cítim Jeho prítomnosť intenzívnej-

šie ako kedykoľvek predtým. Toto je čas 

milosti, ako dlhé a intenzívne duchovné cvi-

čenia.  

Nakoniec som veľmi povzbudená všet-

kými modliacimi sa ľuďmi, ktorí chápu, že 

pomoc nám príde od Pána, ktorý stvoril ne-

bo a zem. (Ž 121, 2) Nádhera spočíva v tom, 
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 že mnohých týchto ľudí nie je počuť ani vi-

dieť, že čas a intenzitu modlitby, pôstu a 

obety pozná len Boh a že sú to práve oni, 

ktorí tvoria históriu dnešných dní. Veľmi 

ma oslovili slová Edity Steinovej: „Čím 

väčšmi je nejaká doba ponorená do temnoty 

hriechu a odcudzenia od Boha, tým väčšmi 

potrebuje duše zjednotené s Bohom. Rozho-

dujúce okamihy v dejinách sveta v podstate 

spoločne rozhodujú duše, ktoré nie sú spo-

menuté v žiadnych historických knihách.“ 

Neustále prichádzajú povzbudenia od sv. ot-

ca, kňazov, kresťanov z celého sveta, priate-

ľov a známych. Teraz srdcia kresťanov 

úprimne sa modliacich a obetujúcich sa sú 

akoby svetlom v tme sveta. Tiež som pocíti-

la veľkú lásku k nášmu malému slovenské-

mu národu, ktorý je viditeľne chránený ru-

kou Sedembolestnej, ako keď matka zvlášť 

ochraňuje svoje malinké dieťa a túli ho na 

svoje srdce. Pokora a disciplína našich ľudí 

v porovnaní s ostatnými národmi je dojem-

ná.  

Vďaka Ti, Bože, za ten čas milosti, kedy 

zo seba musíme vydať to najlepšie, čo v nás 

je. Vďaka Ti, že nemusíme  mať strach, pre-

tože Ty si s nami.   

Zuzana Kötelešová 

 

Milí naši priatelia, boli sme oslovení, 

aby sme sa podelili s našim prežívaním toh-

to zvláštneho času, plného zákazov, obme-

dzení, odporúčaní, ale aj napriek tomu napl-

neného pokojom, rodinou, zodpovednosťou, 

ale v neposlednom rade požehnaním. Tak 

ako všetci ostali sme doma z jedného dňa na 

druhý. Plný otázok a teraz čo? Ako to bude? 

Priznávame, najprv to bolo super, juj ko-

nečne trochu vypneme a budeme spolu, náj-

deme si čas na veci, ktoré sme nestíhali. Ale 

úprimne, po čase sme si začali uvedomovať, 

že ups, to nie je len na pár dní, max. dva 

týždne, ale na dlhšie. A vtedy som začala 

rozmýšľať: To aká bude Veľká noc, to nikde 

nik a ako sv. omše, ani rodinu pozrieť... No 

najprv to bol pre mňa šok, pretože nikdy 

som si nevedela predstaviť veľkonočné troj-

dnie, že nebudem v chráme. Nevedela som 

si predstaviť, ako to bude bez liturgie, bez 

chrámového spevokolu, ktorý mám tak rada 

a stal sa dôležitou súčasťou nielen počas 

sviatkov, ale celkovo môjho života. Otázok 

bolo stále viac a viac a žiadne odpovede. 

(Teda aspoň som ich ja nevidela.) Nuž čo 

sme mali robiť, vedela som, že v tom nie 

sme sami a vedela som aj to, že je to po-

trebné. No nastal čas zastaviť sa, aj keď to 

bolo ťažké, lebo sme boli naučení byť v jed-

nom kolotoči a teraz ostalo ticho a nik, len 

ty a tvoja rodina a Boh, ktorý čaká. Zvlášt-

ne, ale krásne. Keďže každý má doma mož-

nosť nejako komunikovať s okolím, tak sa 

ku mne dostal jeden link, kde jeden môj 

priateľ o. Andrej Darmo ponúkal online sv. 

omšu v nedeľu. Áno, bola to prvá nedeľa 

15.3.2020 v tejto zvláštnej situácii. Vtedy 

sme si povedali, zapojíme sa v modlitbe cez 

PC. No úprimne, bolo to zvláštne, divné, ale 

veľmi požehnané. Vtedy som cítila, že toto 

je smer, ktorým chcem ísť, pokiaľ to bude 

možné: každý deň sa zúčastniť sv. omše. A 

veru s Božou pomocou sa mi to darí do 

dnešného dňa napĺňať, je to pre mňa po-

vzbudením a silou. Dni bežali a každý deň 

sme sledovali správy a čakali sme vyjadre-

nie k Veľkej noci, ku sv. spovediam, ako to 

bude ďalej. A to, čoho sme sa obávali, stalo 

sa, Veľká noc bola za dverami našich do-

movov. Ale už to nebol taký šok ako pred 

niekoľkými týždňami, pretože sme vedeli, 

že to bude naša Veľká noc, nie veľkého da-

vu, ale našej malej rodiny. A tak aj slávenie 

Veľkonočného trojdnia bolo také naše, aj 

keď kostrbaté, ale naše. Vďaka technike 

sme Veľkú noc slávili v spoločenstve farní-

kov z Trnavej hory, kde sa nám všetkým 

prihováral o. Andrej Darmo, ktorý nám 

všetkým ponúkol interaktívnu Veľkú noc. 

Doma sme si povedali a prečo nie? A tak 

sme sa zapojili, každý deň sme vedeli, čo si 

máme na liturgiu nachystať, aby naše sláve-

nie bolo to naše rodinné a domáce. No Boh 

neostal nečinný, ale začal konať aj On sám. 

Otváral nám brány srdca, ktoré boli dávno 

zamknuté alebo neobjavené. Začali sme si 

uvedomovať, aké je krásne byť doma spolu, 
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 aká je dôležitá spoločná modlitba v Get-

semanskej záhrade s Kristom. Omnoho viac 

sme si uvedomovali obetu Krista na kríži za 

nás.  A vo veľkonočnej vigílii nám ukázal, 

že smrť nemá žiadnu moc a že naše osobné 

vzkriesenie je byť lepším, úprimnejším a 

otvorenejším. Toto je deň Krista Pána, ra-

dujme sa, aleluja. 

Aj tu nám Boh ukázal, že  Písmo Sväté 

je naozaj veľký dar. Aj keď ho u nás doma 

otvárame veľmi málo, ale keď ho máme te-

raz na stole, často mi tam zrak padne a uve-

domujem si, že nielen z chleba žije človek. 

A že ho musíme častejšie čítať. 

Počas  prechádzky sme išli ku kostolu, 

bolo to divné, že bol prázdny, ticho, žiadna 

výzdoba, len dvere sklenené a stop, ďalej sa 

nedalo a vpredu ticho čaká Kristus. Keď 

sme odchádzali, stretli sme tetu kostolníčku, 

že ide otvoriť kostol, lebo Majka ju prosila, 

že sa chce prísť modliť, tak sme sa spýtali, 

či môžeme ísť dnu, kým príde. Vo vnútri 

bola zima, nikde žiadne kvety, žiaden hrob, 

ticho, len Kristus v Bohostánku svietil. 

Ozajstné ticho, samota a prázdno, žiadne 

plachty oltárne a len sám Kristus čakal. Ve-

ru čakal, bolo to veľmi zvláštne, byť cez 

Veľkú noc v prázdnom chráme, ale pritom 

veľká milosť, že sme tam, kde je v tichu a 

samote živý Kristus. Vtedy som cítila, že 

Ježiš tu čakal na mňa, na našu rodinu. Vo 

vnútri som cítila veľmi zvláštny pocit poko-

ja. Bol to pre mňa silný zážitok a som rada, 

že som ho mohla zažiť s manželom a sy-

nom. Táto Veľká noc bola pre nás darom, 

pretože Boh k nám prišiel cez zatvorené 

dvere, ale do otvoreného srdca. Bohu vďaka 

za ten spoločný čas plný milostí.  

rodina Petrovičová 

 

Súčasná karanténa súvisiaca s epidémi-

ou COVID-19 významne ovplyvňuje život 

celej spoločnosti. Ako mladej rodine s tromi 

malými deťmi zmenila život aj nám. Jej dô-

sledky sa neprejavili bezprostredne po za-

vedení karanténnych opatrení, ale mali po-

malý vzostupný charakter. Súviseli predo-

všetkým so zatvorením materských škôlok, 

v dôsledku čoho ostala naša mama doma so 

všetkými tromi deťmi. V súvislosti s ochra-

nou rizikovej skupiny obyvateľov – senio-

rov sme upustili od navštevovania (a tým 

výpomoci) starých rodičov v našej domác-

nosti. Tým výrazne vzrástlo psychické zaťa-

ženie rodičov v dôsledku permanentného 

kontaktu s deťmi. Zmeny boli postupne ba-

dateľné tak na deťoch, ako aj na rodičoch. 

Absenciou „bežného“ režimu stratili deti 

disciplinovanosť a ich správanie sa zmenilo 

na celodenné hranie a zábavu bez pocitu 

zodpovednosti či nejakých povinností. Po-

zorovali sme u nich stratu určitých návykov, 

ako napr. snaha upratať si po sebe, sám sa 

obliecť, pomôcť s domácimi prácami. Záro-

veň sa stali neposlušnejšími a ťažšie zvlád-

nuteľnými. Psychické zaťaženie rodičov 

(najmä mamy) sa prejavilo zvýšenou nervo-

zitou s častými vzplanutiami hnevu, vnútor-

nou nepohodou a mnohokrát až pocitmi 

beznádeje.  

V tejto nezvyčajnej situácii je zaujímavé 

všimnúť si, akí sme ako spoločnosť závislí 

na vymoženostiach modernej doby. Za nor-

málnych okolností sme po vybratí detí zo 

škôlky, alebo v rámci bežnej prechádzky, 

išli s deťmi do mesta niekde do herne, alebo 

len tak poobzerať obchody s hračkami či 

sladkosťami. Deti sa prešli, prehrali, rodičia 

niečo nakúpili. Treba však pripustiť, že 

mnohokrát išlo o vyhodené peniaze len 

z rozmaru detí, ktoré vo výkladoch videli 

niečo atraktívne a nútili rodičov, aby im to 

kúpili. Zatvorenie obchodov a kultúrno-so-

ciálnych centier počas karantény si vyžiada-

lo zavedenie určitej „plánovacej a šetriacej 

stratégie“, na ktorú väčšina mladých ľudí u 

nás doteraz nebola zvyknutá. Bežne máme 

všetkého dostatok a dostupnosť akýchkoľ-

vek komodít či služieb je prakticky stoper-

centná. To má za následok napríklad to, že 

na prechádzku s deťmi do mesta si môžeme 

dovoliť pozabudnúť vziať jedlo a pitie, na-

koľko v prípade núdze sú keksíky či mine-

rálka  dostupné na každom kroku. Počas ka-

rantény sa nám však stalo, že deti dostali 

v meste smäd a my sme nemali so sebou 
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 žiadny nápoj. Keďže po 17:00 bolo všetko 

zatvorené, nemali sme kde kúpiť niečo na 

pitie. Za normálnych okolností by sme sa 

nad niečím takým veľmi nezamýšľali, lebo 

ide o veci, ktoré sú nám dostupné kedykoľ-

vek a kdekoľvek.  

Ďalším zaujímavým javom počas karan-

tény bolo veľmi netradičné prežitie veľko-

nočných sviatkov. Dlhodobá absencia bo-

hoslužieb je v našich podmienkach veľmi 

neštandardný a takmer nepoznaný jav. V ná-

boženských médiách často prevládal názor, 

že pandémia prehĺbi duchovný rozmer veľ-

konočných sviatkov a práve domáca karan-

téna by mala prispieť k vnímaniu ich du-

chovnej podstaty. Je však veľmi otázne, či 

je to možné realizovať doma s viacerými 

malými deťmi. V bežnom živote chodieva-

me v nedeľu s deťmi do kostola, počas kto-

rého sa deti jednak prejdú, jednak sú tam 

v spoločnosti iných ľudí, čo podnecuje ich 

záujem o liturgiu a sú v tomto smere vníma-

vejšie. Počas tohtoročných veľkonočných 

sviatkov, kedy bolo možné sledovať nábo-

ženské obrady iba v televízii, bol ich záujem 

o túto (za daných okolností nudnú) aktivitu 

nulový. Zároveň sme z toho nemali veľa ani 

my – rodičia, keďže sme museli počas sle-

dovania neustále riešiť požiadavky detí.  

Hovorí sa, že všetko zlé je na niečo dob-

ré, a preto sme sa aj my zamýšľali nad tým, 

aké pozitíva možno nájsť v súčasnej ne-

priaznivej situácii. Myslíme si, že nás v pr-

vom rade poučí vážiť si veci, ktoré máme a 

ktoré sme doteraz považovali za samozrej-

mosť. Dostupnosť prakticky všetkého mate-

riálneho okolo nás v nás vyvoláva pocit se-

bestačnosti a neohrozenosti. Ľudia z chu-

dobných krajín sveta by pravdepodobne ne-

vnímali podobné karanténne opatrenia ani 

zďaleka tak tragicky, ako ľudia z ekono-

micky rozvinutých krajín, ktorí sú zvyknutí 

na omnoho vyšší životný štandard. Po skon-

čení karantény budeme možno s omnoho 

väčším rešpektom viesť naše deti do škol-

ských zariadení s vedomím, že ich otvorená 

prevádzka nie je samozrejmosťou, alebo si 

budeme viac vážiť obyčajné podanie ruky 

svojim blížnym počas bohoslužieb. Alebo si 

len s väčšou radosťou dáme pivo niekde 

v meste na letnej terase ☺.         

 

Svätá omša znamená spoločenstvo, Bo-

žie slovo a Boží chlieb. Koronavírus nás 

pripravil o dva podstatné prvky svätej omše: 

o spoločenstvo a o Boží chlieb. Ale zostalo 

nám Božie slovo. Ja osobne som tento čas 

obmedzení strávil nad Knihou Jozue a Kni-

hou Sudcov. Dve úplne rozdielne knihy, ho-

ci z historického hľadiska patria k sebe. Jo-

zue hovorí o zázračnom obsadzovaní Svätej 

zeme, ktoré sa dialo takmer bez strát na ži-

votoch Hebrejov. Pod jeho vedením Hebreji 

vyhrávali jednu bitku za druhou. 

Svätá zem im padla do lona presne tak, 

ako im to sľúbil Boh. Na konci knihy zane-

chal Jozue svojim rodákom silný odkaz: Ja a 

môj dom, my budeme slúžiť Pánovi!"  

Hebreji však na tento odkaz rýchlo za-

budli a Kniha Sudcov, ktorá na Knihu Jozue 

nadväzuje, hovorí o nepochopiteľnom úpad-

ku viery a morálky vyvoleného ľudu. Ani 

áronovské kňazstvo, ani sudcovia nedokáza-

li tento úpadok vo všetkých vrstvách spo-

ločnosti zastaviť. Ako sa v Knihe Sudcov 

píše opakovane: V krajine nebol kráľ a kaž-

dý si robil, čo chcel. A ten úpadok nezna-

menal iba klaňanie sa kanaánskym modlám. 

V skutočnosti sa u Hebrejov diali krádeže, 

lúpeže, vraždenie, zákon pomsty, znásilňo-

vanie a mnoho ďalšieho zla. 

A toto mi pripomína dnešok. Máme de-

mokraciu, ale odmietame zodpovednú slo-

bodu. Každý si robí, čo chce. Každý si sám 

určuje, čo považuje sa dobré. A keď sa to 

subjektívne „dobro" obráti proti človeku, tak 

sa človek sťažuje na Boha, kde je, keď do-

pustí jeho trápenie. 

Bolo teda dosť času počas tohto vírusu 

zamyslieť sa nad tým, čo má mať v živote 

najvyššiu prioritu. Ďakujem Bohu aj za ten-

to čas obmedzení a liturgického ticha. A o 

to viac sa teším na Veľkú Noc v roku 2021. 

Ak Pán Boh dá.  

V. Majda 
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 Veľká Noc už dlho patrí medzi moje 

najobľúbenejšie obdobie roka. No na druhej 

strane som už dlhé roky prežívala pôstne 

obdobie pred ňou veľmi povrchne a bolo pre 

mňa skôr „tŕňom vo svedomí“. Každý pôst 

som rok čo rok jasne vnímala volanie Boha 

po mojom stíšení sa, po čase venovanom 

Jemu, po snahe sa viac zaprieť, viac obeto-

vať, upustiť od toho, čo chcem ja a pod. No 

nedarilo sa. Tie malé každodenné súboje 

medzi mojou vôľou a Jeho vôľou sa takmer 

vždy končili „mojou výhrou“. Alebo pre-

hrou? A zrazu prišiel nejaký maličký nano-

metrový vírus a zrazu sa všetko dalo. Pôst s 

úmyslom obety za trpiacich a zomierajú-

cich, čas na stíšenie, na modlitbu, čas na 

vlastnú rodinu a vlastné deti, čas pýtať sa 

Boha a aj počkať na Jeho odpoveď. A dlho-

túžené odpovede na mnohé veci naozaj za-

čali prichádzať, Boh začal odpovedať pria-

mo v srdci, cez druhých, cez rôzne situácie. 

Myslím, že On to robil aj predtým, ale ja 

som nebola schopná počúvať. Nedokázala 

som čítať v situáciách, lebo som sa veľmi 

zameriavala na seba. A zdalo sa mi, že On 

mlčí. A On hovoril, len ja som nepočúvala. 

Tohtoročné pôstne obdobie nebolo pre mňa 

premrhaným časom, ale ziskom. Niekto ale-

bo niečo zatvorilo dvere môjho kostola a 

Boh sa chopil príležitosti a otvoril si dvere 

môjho srdca.  

Z. Majdová 

 

Tento rok sme prežívali veľkonočné 

trojdnie a Veľkú noc neobvykle. Pandémia 

nás nekompromisne zatvorila do našich prí-

bytkov. Naše príbytky sa stali chrámami pl-

nými nádeje a dôvery. Dôvery v Božie mi-

losrdenstvo. Chceli sme si priblížiť atmosfé-

ru chrámu, preto sme si jednu miestnosť 

v byte určili na slávenie. Zelený štvrtok sme 

začínali s brožúrou Liturgia domácej cirkvi 

na veľkonočné trojdnie 2020. Domácu litur-

giu viedla vnučka. Na stole bol kríž a zažatá 

svieca. Po skončení domácej liturgie sme 

chvíľu čakali na televízny prenos svätej 

omše na pamiatku Pánovej večere. Hlboký 

zážitok sme mali z homílie sv. otca Františ-

ka, keď sa prihováral všetkým kňazom na 

svete. Ako otec otcovi, ako brat bratovi. Sv. 

omša v TV trvala kratšie ako u nás v chrá-

me, preto sme ešte chvíľu zotrvali pod doj-

mom slov pápeža Františka. Veľký piatok 

sme začali opäť domácou liturgiou tak, aby  

sme mohli sledovať veľkopiatočné obrady 

na pamiatku Pánovho umučenia. Pripravili 

sme si v izbe aj Boží hrob, do ktorého vnuč-

ka preniesla na konci obradov kríž a vnuk 

zažal sviece v našom Božom hrobe. Spoloč-

ne sme si uctili svätý kríž. Počas Bielej so-

boty som sa často zastavila pri našom ma-

lom Božom hrobe a klaňala sa Ježišovi. 

Veľkonočnú vigíliu sme znova začali domá-

cou liturgiou, ktorú viedol vnuk, ale tak, aby 

sme mohli sledovať televízny prenos vigílie 

Pánovho zmŕtvychvstania. Na stole sme ma-

li kríž, nádobu so svätenou vodou, vetvičku 

a nezažatú sviecu. Aj každý z nás mal pri-

pravenú sviečku, ktorú sme si zapálili od 

sviece zapálenej pri obrade svetla. Takto 

sme si pri zažatých sviečkach obnovili krst-

né sľuby a prežívali vigíliu Pánovho zmŕt-

vychvstania. Až pri zvuku zvoncov sme 

rozsvietili lampu v miestnosti a pri zvukoch 

organovej hudby sme prežívali radosť zo 

zmŕtvychvstania nášho Pána. Po skončení 

sv. omše sme mali agapé a v radostnej a 

slávnostnej atmosfére sme sa rozprávali až 

do polnoci. Počas celej oktávy sme mali 

v izbe náš Boží hrob, ale už bol prázdny. 

Veľký piatok a Biela sobota sú dva dni v 

roku, kedy prichádzame do kostola, aby sme 

rozjímali o Pánovom utrpení a smrti, tak 

sme sa tento rok  snažili rozjímať aspoň 

v domácich podmienkach pri našom Božom 

hrobe. Počas celého veľkonočného trojdnia 

atmosféra nebola taká ako v našom vrútoc-

kom chráme, ale bola poznačená silnými 

dojmami rodinného spoločenstva. Myslím 

si, že moje vnúčatá budú na toto domáce 

slávenie trojdnia spomínať ešte dlho a mož-

no budú raz o tom rozprávať aj svojim de-

ťom. 



 

- 11 -  

POHĽAD MLADÝCH 

Ja osobne karanténu prežívam tak, že sa 

snažím nestratiť hlavu. Môj telefón nerobí nič 

iné, len pípa od notifikácií z Edupageu, kde 

nám posielajú stále úlohy. Ani korona ich ne-

zastaví, aby nám dávali písomky (a zopár som 

ich už veru napísala). Niektoré dni driem od 

rána do večera, aby som stihla všetko včas 

poslať. Ale zase to nie je len čisto o škole. 

Keďže som skoro stále doma, mám oveľa 

viac času na koníčky, v mojom prípade 

ukulele a snažím sa tomu venovať viac než 

kedykoľvek predtým. Sú to hrozné časy, tak-

že si musím pripomínať, že Boh je so mnou. 

On je s nami všetkými a povzbudzuje nás, že 

raz sa to skončí. Nesmieme podľahnúť zlému 

v tejto ťažkej situácii a veriť, veriť, veriť. 

Veď On sa postará. 

*** 

Počas môjho karanténneho obdobia sa 

snažím žiť život inak ako doteraz. Na začiat-

ku som ju vnímala ako niečo, čo rýchlo prej-

de a bude to čas, ktorý prinesie oddych a me-

nej starostí. Aj moji učitelia to (asi) vnímali 

podobne, a preto nás nezaťažovali všetkými 

úlohami, ktoré si mohli vymyslieť. V tento 

čas som sa snažila robiť veci, na ktoré som 

predtým nemala toľko času – pečenie, čítanie. 

Teraz, keď sa už vie, že do školy sa s naj-

väčšou pravdepodobnosťou nepôjde, tak sko-

ro sa mi zmenil môj režim. Učitelia nám po-

sielajú úlohy, snažím sa stále viac pomáhať 

doma rodičom – pred Veľkou nocou s upra-

tovaním, varením. Občas sa stretnem s mo-

jimi kamarátmi, chodím do prírody a hrám na 

môj hudobný nástroj. Veľmi ma potešilo, keď 

sme začali mávať naše online stretká mladých 

z kostola, ktorí sme sa predtým stretávali. 

Spoločne sa modlíme a potom sa nejako za-

bavíme. Sväté omše doma zvyčajne pozeráme 

cez youtube, je to taký príjemný čas. Nemys-

lím si, že mi tie omše nejako prekážajú alebo 

nevyhovujú, proste ich beriem také, aké sú. 

Určite sa ale už teším na sväté omše v našom 

kostole, pretože tie sú jedinečné. Tento čas mi 

priniesol zblíženie, poznanie a rozmýšľanie. 

Väčšie zblíženie najmä s mojimi rodičmi a 

sestrou, keďže teraz spolu viac trávime čas. 

Boh mi teraz v tomto čase ponúkol zblíženie, 

uvažujem o Jeho zázrakoch a prítomnosti. 

Začala som viac spoznávať samu seba a blíž-

nych. Poznávam Boha a jeho pôsobenie 

v mojom živote. Vidím, aký je Všemohúci a 

stále pôsobí, aj keď ja sa od Neho vzďaľujem. 

Rozmýšľam viac o veciach, ktoré sa dejú 

okolo mňa, prečo a ako fungujú a čo mi pri-

nášajú. Rozmýšľam o Bohu, o tom, že On je 

tu. Karanténu považujem ako čas premenenia. 

Vnímam, ako bol tento čas vnesený ku mne 

kvôli oddychu a poznaniu. Verím, že Pán Boh 

je pri mne stále, že je Nemenný, taký istý, ako 

bol doteraz. Bol so mnou pred karanténou, je 

so mnou počas nej a bude aj po nej. 

*** 

Karanténa pre nás, študentov, sa začala už 

12.3.2020. Avšak to, že nechodíme do školy a 

sme doma, neznamená, že máme prázdniny. 

Už od začiatku si musíme poctivo plniť naše 

školské povinnosti z pohodlia našich izieb. 

Pre mňa osobne je tento čas príležitosťou 

spraviť si vlastný režim dňa, kedy si môžem 

vyhradiť čas, kedy sa venujem učeniu, a teda 

pracujem rozumom a môžem si vyhradiť čas 

na modlitbu, kedy Bohu môžem za všetko to 

dobré poďakovať a odovzdať Mu moje potre-

by, túžby a celú túto koronovú situáciu. Av-

šak, aby sme nezabudli aj na naše telo, o kto-

ré je potrebné sa starať, pretože aj ono je pre 

nás darom, vyhradila som si čas aj na pohyb.  

Urobiť si vlastný režim dňa a prerušiť tú kaž-

dodennú rutinu, je pre mňa veľkým darom a 

verím, že aj túto situáciu môže Boh premeniť 

na požehnanie pre každého jedného z nás. 

*** 

Tieto dni sú pre nás všetkých veľmi ná-

ročné. Nemôžeme chodiť na omšu tak ako 

pred karanténou, nemôžeme sa ako mladí 

stretávať. Úprimne si myslím, že mnohým z 

nás aj už chýba škola, keďže aj to je teraz o 

A čo ku prežívaniu karantény napísala mládež  

vrútockej farnosti? 
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dosť komplikovanejšie. Väčšinu času z dňa 

strávim pri učení sa do školy. Je to dosť ná-

ročné, keďže to nemáme veľakrát moc vy-

svetlené a tá komunikácia je ťažšia. Čo sa tý-

ka viery, je to taktiež náročné a myslím si, že 

sa opäť osvedčilo to, že chceme, čo nemáme, 

pretože aj po komunikácii s mladými viem, že 

by sme veľmi radi išli na omšu a mohli prijí-

mať, no teraz nemôžeme, a keď sme mohli, 

koľkokrát sme neboli len preto, že sa nám ne-

chcelo. Som ale veľmi rada, že sme sa roz-

hodli aspoň mať online stretká, ktoré sa sna-

žíme čo najviac pripodobniť tým klasickým 

stretkám. Vždy sa pomodlíme, keď sa podarí, 

spravíme si nejakú aktivitu, rozprávame sa a 

snažili sme sa sem tam si aj niečo zahrať. Je 

super, že sa to dá riešiť aspoň takouto formou 

a môžeme sa takto navzájom podržať, aj keď 

nie sme spolu. Verím, že čoskoro sa všetko 

vráti do správnych koľají a budeme sa môcť 

všetci, či už mladí, deti alebo dospelí, stretá-

vať na omšiach bez obmedzení a na rôznych 

akciách. 

*** 

Keď sa začala karanténa, každý si kládol 

otázku, ako to bude s omšami? Kládol som si 

rovnakú otázku. Potom sa naša rodina zapoji-

la do jednej hodiny cez deň, ktorú sa budeme 

modliť. Rozdelili sme si to a na mňa vyšlo 15 

minút. Predtým som nemal veľa času ani silu 

sa modlievať a cez deň som kvôli škole 

a krúžkom na Boha zabúdal. No ale kvôli 

týmto 15tim minútam som sa donútil rozmýš-

ľať a viacej myslieť na Boha. Aj keď som 

nemal čo robiť, aj keď som niečo robil, 

omnoho viac som si začínal uvedomovať Bo-

žiu prítomnosť. A som rád, že som si našiel 

nejaké pozitívum na tejto koronakríze 

a verím, že to posilní vo viere aj vás. 

*** 

Najväčšou zmenou v mojom živote počas 

pandémie je, že nechodím do školy a som 

doma. Najťažšie pre mňa je nebyť lenivý a 

niečo robiť, hlavne, keď nemôžem chodiť 

von, aj keď sa mi páči, že mám viac voľného 

času.  

Výhodou sv. omší cez internet je, že ne-

musíme odchádzať skôr z domu a kázne sú 

kratšie.   

Justín, 16 rokov 

 

Niekoľko postrehov na čas karantény 

od detí našej farnosti 

Počas karantény je môj denný režim na-

sledovný: vstanem, kedy chcem, robím si 

úlohy, som vonku, alebo surfujem po interne-

te. Vadí mi, že sa nemôžem stretávať s kama-

rátmi, musím nosiť rúško a dávať stále pozor 

na to, s kým som a že mám špinavé ruky a je 

to nepríjemné a otravné. Tiež mám pocit, že 

učitelia nám posielajú dvakrát viac úloh, ako 

keď sme chodili do školy. Výhodou je, že na-

priek školským úlohám mám veľa voľného 

času. Na sv. omšiach doma sa mi páči, že sa 

nemusím chystať 30 minút pred začiatkom, je 

to v pohodlí bytu a tie omše sú zábavné. 

Žofia,13 rokov 

 

Ráno, keď sa zobudím, väčšinou si idem 

čítať knihu. Potom mám online vyučovanie, 

obed a potom idem von alebo sa učím. Teraz 

môj život ide ako keby cez internet. Krúžky 

aj škola. Na všetko potrebujem počítač. Cez 

karanténu je pre mňa dosť ťažké nevidieť sa s 

kamarátkami, sú zatvorené knižnice aj miesta, 

kde som chodila. Je na nej ale dobré, že ne-

musím ráno skoro vstávať a rýchlo rozmýš-

ľať, čo si spravím na raňajky a desiatu. Sv. 

omše sú dobré. Kostol máme akoby doma. 

Kázne kňaza, ktorého počúvame, ma fakt 

zaujali. Vždy po omši hrá na gitare, spieva 

pesničky a dáva úlohy aj hádanky. Ukázal 

nám aj vlastné zvieratko. S tým kňazom je 

sranda. A cez karanténu ešte nemám rada, 

keď ideme na turistiku, lebo otec vymýšľa ta-

ké skratky, ktoré vôbec nie sú skratkami, tak 

potom dlho blúdime. 

Anna Mária,10 rokov 
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Počas prísnej karantény sa naprieč Slo-

venskom šírila modlitbová akcia – tzv. Noe-

move archy. U nás vo Vrútkach vznikli už 

aspoň 3 archy, o ktorých viem (je možné, že 

ich už vzniklo viac, len o ďalších neviem). 

Išlo teda o modlitbovú akciu, ktorá vznikla 

ako odpoveď na šíriacu sa pandémiu nového 

koronavírusu. Cieľom árch bolo 24 hodín 

denne spolu s kňazom volať k Ukrižovanému 

a počúvať ho (adorovať Svätý Kríž) a k oh-

niskám nákazy vytvárať Boží protipól – ohni-

ská modlitby.  

Archy plávali na rozbúrenom mori hrie-

chu pod víťaznou vlajkou Nepoškvrneného 

Srdca Panny Márie. Každá archa niesla názov 

po nejakom svätom, ktorý bol zároveň jej pat-

rónom. Na arche bolo 24 adorantov (môže ich 

byť viac alebo menej – pod-

ľa možností ľudí adorovať 

každý deň v tú istú hodinu). 

Okrem adorantov bol ku 

každej arche pridelený aj 

kňaz, ktorý ju denne žehnal. 

Každá archa mala jedného 

človeka tzv. lídra, ktorý ju 

„staval” (kontaktoval ľudí 

a koordinoval, kto má ktorú hodinu pridele-

nú) a potom denne rozposielal sms-ky – za-

myslenia k Božiemu Slovu. 

Táto myšlienka Noemových árch vznikla 

v Marianke pri Bratislave a prvé Fiat bolo 

Panne Márii povedané 11.3. 2020. Prvá archa 

sv. Pátra Pia vyplávala o 21:00 hodine, teda 

v čase, keď Ježiš vstúpil do Getsemanskej zá-

hrady. Prvú archu tvorilo len 9 dospelých a 6 

detí, teda spolu iba 15 ľudí, ktorí si rozdelili 

24 hodín medzi seba. 

Druhá archa sv. Jána Pavla II. vyplávala 

14.3. 2020 o 22:00 hodine, a tak aj Ján Pavol 

II. vstúpil do tejto misie, aby sa vyplnilo jeho 

slovo, ktoré o Slovensku povedal: „Milovaní 

bratia a sestry, Slováci a Slovenky, pápež vie, 

ako ho máte radi. Pápež Vás uisťuje, že Vás 

má veľmi rád. Viem, že táto dvojaká láska, k 

Panne Márii a Petrovmu nástupcovi, je vzác-

ne dedičstvo, ktoré Vaši predkovia prijali od 

sv. vierozvestcov Cyrila a Metoda a počas 

stáročí ho odovzdávali z pokolenia na poko-

lenie. Šaštín, Levoča, Staré Hory, Marianka, 

Ľutina a mnohé iné pútnické miesta zasvätené 

Panne Márii. Opakujem Vám, pokračujte tak 

aj v budúcnosti. Koľkí boli, čo trpeli pre svo-

ju vieru a krv mučeníkov bola vždy semenom 

nových kresťanov. Táto zásada platí dnes ako 

včera. A vzkriesený Ježiš Kristus nám to pri-

pomína. Duch Boží Vás nikdy neopustí. Bol 

vždy s Božím ľudom, ktorý žije na Sloven-

sku. Milovaní Slováci a Slovenky prispejte 

svojou bohatou kresťanskou tradíciou k bu-

dovaniu identity novej Európy. Buďte jej ná-

dejou. Neuspokojte sa iba hľadaním ekono-

mických výhod. Veľké bohatstvo, vskutku, 

môže vyvolať aj veľkú chu-

dobu. Iba budovaním spo-

ločnosti, ktorá napriek obe-

tiam a ťažkostiam, rešpek-

tuje ľudský život vo všet-

kých jeho formách, propa-

guje rodinu ako  miesto 

vzájomnej lásky a rastu 

osoby, hľadá spoločne dob-

ro a je pozorná na potreby najslabších, možno 

zabezpečiť budúcnosť na pevných základoch 

a blahobytu pre všetkých.” 

Od 16.03.2020 sa slúžili sv. omše 

s úmyslom za milosť pokánia a dokonalej ľú-

tosti, za ochranu nás a našich rodín a za dar 

prinášať ovocie hodné pokánia pre všetkých 

modliacich sa na Noemových archách a ich 

rodiny. 

Pred viac ako mesiacom bolo na Sloven-

sku 55 árch a tvorili ich ľudia z celého Slo-

venska, ale tiež z Čiech, Poľska, Talianska, 

Ukrajiny, Chorvátska, Rakúska, Luxembur-

ska, Austrálie. Archy každý deň žehnalo viac 

ako 60 kňazov. Snáď sa naplnilo proroctvo 

sv. Jana Pavla II.: „...zo Slovenska pôjde svet-

lo do celej Európy...“ 

Modlitbová akcia v čase šírenia koronavírusu 
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Milí priatelia! 

Chcem Vás pozdraviť v tomto pre nás 

všetkých zvláštnom období. Zažívame niečo 

nové, nepoznané a chceme sa v tom nejako 

nájsť, zorientovať. 

Aj pre nás učiteľov a zamestnancov KZŠ 

s MŠ A. Bernoláka v Martine prišla nová vý-

zva – pracovať so žiakmi na diaľku, hľadať 

nové formy a spôsoby komunikácie a získa-

vať aj nové skúsenosti pri takejto práci. Ove-

rujeme si na vlastnej koži, že to vôbec nie je 

jednoduché. Samotná príprava na vyučovanie 

si vyžaduje omnoho viac času, úsilia, tvori-

vosti a originality a výsledok vlastne nevieme 

presne určiť. Aj keď v mnohých prípadoch sa 

to dá čiastočne predpokladať (dobrí a snaživí 

žiaci ostali väčšinou dobrí a snaživí, tí menej 

snaživí ostali snaživí ešte menej...). Veľkú 

úlohu v tomto online učení zohráva aj použí-

vaná technika a dostupnosť internetového 

pripojenia. Nie každý učiteľ či žiak má rov-

naké podmienky na prácu s informáciami.  

Ale myslím si, že sme sa aj v týchto pod-

mienkach celkom dobre adaptovali. Robíme, 

čo je v našich silách a možnostiach. 

Ako to všetko bude pokračovať, ťažko 

odhadnúť. Jedno je však isté. Tento školský 

rok si budeme dlho pamätať. Je to možno 

skutočný začiatok novej reformy školstva, na 

ktorú sa pripravujeme už tri desaťročia.  

Dúfam, že zvládneme aj toto obdobie 

v zdraví a pôjdeme ďalej posilnení o nové 

skúsenosti, minimálne v ovládaní techniky 

a práce so žiakmi na diaľku. Neviem, čo by 

nás viac prinútilo takto intenzívne pracovať 

na svojom sebarozvoji.  

Verím, že Pán mal svoj zámer aj s touto 

dobou. Veď mnohí učitelia mi pri spätnej 

väzbe dávajú pozitívne správy, ako sa zblížili 

s mnohými rodičmi, žiakmi, ako sa na seba už 

tešia a ako sa už nemôžu dočkať, keď sa uvi-

dia v škole.  

Vnímam to aj ako obdobie spomalenia 

niektorých automaticky zabehaných a rutine 

ovládaných situácií, ktoré sme ani nedokázali 

poriadne spracovať a vyhodnotiť. A prichá-

dzali ďalšie a ďalšie... Myslím tým aj na ro-

dinné, vzťahové a domáce väzby. Doba nám 

nastavila otázku, ako sa vnímame navzájom. 

Objavili sme krásu spoločných prechádzok. 

Zistili sme, že máme na Slovensku krásnu 

prírodu, ktorú nám mnohí v zahraničí závidia 

a lepšie ju poznajú ako my sami. 

Veľa nám odhalilo toto „korona obdobie“. 

Samozrejme, vždy je dôležitý uhol pohľadu 

a správne pozitívne nastavenie sa. Záleží len 

na nás, ako to všetko spracujeme 

a vyhodnotíme. Verím, že prežijeme všetci 

v zdraví tela i ducha a že aj takto posilnení 

pôjdeme odhodlaní za našim Cieľom.  

Všetkých ešte raz srdečne pozdravujem 

a teším sa na stretnutie v škole.  

Ján Chabada, riaditeľ školy

Ahojte, deti!  

Chceli by sme sa vám aspoň takouto for-

mou prihovoriť. Vieme, že teraz toho máte 

veľa do školy, a preto by sme vám tento čas 

doma chceli trochu spríjemniť. Rozhodli sme 

sa, že by sme pre vás robili rôzne aktivity a tí 

z vás, ktorí by chceli, by sa mohli kľudne za-

pojiť. Pri tomto článku nájdete QR kód, ktorý 

keď nahráte do mobilu, vás to priamo presu-

nie na náš vrútocký eRko disk, kde si budete 

môcť nájsť veľa zábavy, ale 

taktiež aj rôzne fotky a videá 

z akcií, ktoré boli predtým.  

V prípade že by sa vám tam nedalo dos-

tať, kľudne kontaktujte vašich animátorov, 

prípadne nám napíšte priamo na náš mail: er-

kovrutky@gmail.com. Veríme, že sa zapojí 

čo najviac detí a budeme sa môcť aspoň ta-

kouto formou s vami spojiť. Tešíme sa na 

vás.  Vaši animátori 

Detský kútik 
 

Život na Katolíckej ZŠ s MŠ A. Bernoláka 
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RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, FARNOSŤ VRÚTKY 

Tel. č.: (043) 4281 429, mobil: farár – 0903 135 460, kaplán – 0918 722 028, ema-

il: vrutky@fara.sk 

 

V úradných záležitostiach sa môžete na nás obrátiť v týchto úradných hodinách: 

Nahlasovanie krstov, sobášov, vydávanie krstných listov, potvrdení atď. 
 

Dopoludnia Popoludní 

Pondelok 7.00 – 8.00 16.00 – 17.00 

Utorok 7.00 – 8.00 
 

Streda 7.00 – 8.00 16.00 – 17.00 

Štvrtok Rekolekčný deň – neúradujeme 

Piatok 7.00 – 8.00 16.00 – 17.00 

Okrem prvého piatku 

Sobota 7.00 – 8.00 
 

Nedeľa Deň pracovného pokoja – neúradujeme 

Osobné stretnutie mimo úradných hodín si môžete dohodnúť aj telefonicky. 

 

 

Sväté omše V nedeľu o 7.30 h, 9.30 h, 11.00 h a večer o 18.00 h.  

V pracovné dni ráno o 6.30 h (okrem pondelka a štvrtka) a večer o 18.00 h. 

Svätá spoveď 

 

Každý deň pol hodinu pred sv. omšou. 

V nedeľu len pred rannou sv. omšou o 7.00 h. 

Na prvý piatok spovedáme v kostole už od 15.00 h. 

Nahlasovanie 

a udeľovanie sviatosti 

krstu  

Nahlásenie: rodičia vo farskom úrade.  

Termíny udeľovania sviatosti krstu sú na webe a na nástenke pre kostolom. 

Krstným rodičom môže byť len praktizujúci kresťan – katolík, ktorý dovŕ-

šil 16. rok života a prijal sviatosť birmovania.  

Predkrstná katechéza: v sobotu ráno o 9.00 h. Zúčastňujú sa jej obaja rodi-

čia a krstní rodičia. 

Nahlásenie sobáša Nahlásenie: obaja snúbenci aspoň 3 mesiace pred sobášom. Pri nahlásení 

sobáša budú oboznámení s plánom predmanželskej prípravy. 

Návšteva chorých Návštevu chorého a pomazanie chorých môžete nahlásiť kedykoľvek 

osobne alebo telefonicky.  

Spovedanie – v prvopiatkovom týždni spovedáme všetkých nahlásených 

chorých. 

Nahlásenie pohrebu Termín pohrebu, po konzultácii s pohrebnou službou, si môžete dohodnúť 

aj telefonicky. Do farského úradu treba osobe priniesť „List o prehliadke 

mŕtveho". 

Adorácia Vo štvrtok od 17.00 h – hodinová adorácia pred Najsvätejšou Sviatosťou 

Oltárnou.  

Prvý piatok v mesiaci je adorácia po rannej svätej omši do 8.00 h 

a popoludní od 15.00 h do večernej sv. omše. 

Mariánske večeradlo 

a päť prvých sobôt 

Mariánske večeradlo – každú stredu o 16.45 h.  

Prvé soboty k ucteniu Nepoškvrneného Srdca Panny Márie – v mesiaci máj 

až október v kostole ráno o 8.00 h.  

Úmysly svätých omší Zapisujeme po každej svätej omši v sakristii. 
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